
Hägersten-Älvsjö pensionärsråd Protokoll nr 2/2021

2021-02-17

Protokoll 2/2021

fört vid Hägersten-Älvsjö pensionärsråds sammanträde 
onsdagen den 17 februari 2021 kl. 14:00-15:30, Skype-möte

Ledamöter Christer Bertling (OPOL) PRO
Gunnar Carlsson (OPOL) SPF
Maria Renmyr (OPOL) SPF
Hans-Åke Lundgren (OPOL) SKPF

Ersättare Lola Carlsson (OPOL) SPF
Birgitta Airas (OPOL) SPF
Sune Pettersson (OPOL) PRO
Torbjörn Sundsgård (OPOL) SPF

Övriga närvarande Marja Kammouna Avdelningschef
Anneli Rydström Tjänsteman §§1-3
Daniela Eriksson Sekreterare

Justerare Christer Bertling PRO , Gunnar Carlsson SPF

Datum för justering 2021-02-22

Paragraf §§1-7

Sekreterare Daniela Eriksson

Sida 1 (9)



Hägersten-Älvsjö pensionärsråd Protokoll nr 2/2021

2021-02-17

§ 1
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 
 
Ordföranden öppnade mötet och dagordningen godkändes.
 
Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro:
 
Närvarande medlemmar:
 
Christer Bertling (OPOL) PRO
Gunnar Carlsson (OPOL) SPF
Maria Renmyr (OPOL) SPF
Hans-Åke Lundgren (OPOL) SKPF
 
Ersättare:
 
Lola Carlsson (OPOL) SPF
Birgitta Airas (OPOL) SPF
Sune Pettersson (OPOL) PRO
Torbjörn Sundsgård (OPOL) SPF
 
Förhindrade:
 
Marianne Sundberg, PRO
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§ 2
Val av justerare 
 
Christer Bertling PRO, ordförande och Gunnar Carlsson SPF, vice 
ordförande valdes att justera dagens protokoll. Justering av 
protokollet sker via mejl.
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§ 3
Boendeplan för äldre i region Västra söderort 2022 
 
 
Anneli Rydström, utredare inom avdelningen för äldreomsorg 
informerarde pensionärsrådet via en presentation. Anneli svarade på 
frågor från rådet och tackade för synpunkterna.

Sekreteraren Daniela Eriksson mejlar presentationen till rådet.
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§ 4
Aktuell information från förvaltningen 
 
Marja Kammouna, avdelningschef för äldreomsorg informerade 
rådet:
 

 Tillsyn av Fruängsgårdens och Solberga vård- och 
omsorgsboenden.
 

Förvaltningens uppfattning är att det inte saknades 
omvårdnadspersonal i verksamheten på Solberga vård- 
ochomsorgsboende. Många ordinarie personal sjukskrev sig i början
av pandemin. En stor anledning var nog också förutsättningarna 
som fanns, med exempelvis skyddsutrustning som då 
saknades.Verksamheten tog in mer timpersonal under denna tid, 
som täckte upp för ordinarie personal. Timpersonalen hade inte 
exakt den erfarenhet utan behövde mer handledning av 
sjuksköterska. Sjuksköterskorna fick då ett tyngre ledningsuppdrag 
som innebar en utökad arbetsbelastning, där de arbetade ute i 
vården för att stödja omvårdnadspersonalen. När ordinarie personal 
åter var i arbete efter sin sjukskrivning, hade förvaltningen anställt 
extra timpersonal till samtliga äldreboenden i förvaltningen. Detta 
innebar att våra vård- och omsorgsboenden under större delen av 
pandemin var överbemannade på varje avdelning. Hälso- och 
sjukvården och den omsorg som verksamheterna ansvarar för har 
med anledning av pandemin varit under extrem belastning och 
extraordinära förhållanden. Under pandemins mest intensiva period 
under granskningsperioden, kan det ha varit svårt att hinna med 
dokumentationen. Den kan ha nedprioriterats till förmån för vården 
av patienterna.
 

 Verksamhetsberättelsen
 

Målet för verksamhetsområdet för äldreomsorgen uppnås delvis. 
Bedömningen till att målet endast delvis uppnås grundar sig på att 
äldreomsorgens verksamheter har behövt prioritera kärnuppdraget 
framför kvalitetsutveckling under året med en pågående pandemi. 
Många planerade aktiviteter har inte kunnat genomföras enligt 
plan men de kommer att vara kvar även under år 2021.

På Fruängsgården har en del av servicehuset tomställts för 
renovering och omstrukturering till seniorboende. Under tiden 
planering pågår för omställning till seniorboende är lägenheterna
uthyrda till nyanlända.

Ett prioriterat uppdrag har varit att försöka nå äldre som känner sig 
ensamma och isolerade och erbjuda dem möjlighet till social 
gemenskap samt ge råd och stöd.
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 Vaccinering

Vaccineringen går som planerat. De allra flesta har fått sin första 
dos och även dos 2. Personal inom hemtjänst och inom vård- och 
omsorg har fått erbjudande om vaccin. Dessa bokar själva tid för det 
och det går att vaccinera sig under arbetstid. På frågan om personer 
med hemtjänst har möjligheten att få reda på om personalen har fått 
vaccinera sig svarar Marja "Nej, arbetsgivaren kan inte föra sådan 
statistik".
 

 Corona-läget

Marja informerar om att för tillfället finns ingen smitta i några av 
våra boenden. Det var bra, tyckte rådet.
 
Pensionärsrådet hade flera frågor kring bl.a. journalföring och 
handledning samt andra hälso- och trygghetsfrågor. Sekreteraren 
Daniela Eriksson bjuder in MAS till nästa sammanträde.

 Det är bra om rådet i förväg kan mejla sina frågor till Daniela.
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§ 5
Anmälan av protokoll 
 
Följande protokoll hade skickats ut:
 

 Stadsdelsnämndens sammanträde 28 januari 2021
 

 KPR:s sammanträde 19 januari 2021
 

 Rådet för funktionshinderfrågor 20 januari 2021
 

 Pensionärsrådets sammanträde 20 januari 2021
 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och protokollen lades till 
handlingarna.
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§ 6
Ärenden till stadsdelsnämnden 
 
Ärende 5 - Tillsyn av Fruängsgårdens och Solberga vård- och 
omsorgsboenden

Pensionärsrådet ville till protokollet notera följande:
 
"SPR är inte nöjda med svaret till IVO och efterlyser mer 
preciserade och konkreta åtgärder för att komma till rätta med de 
problem som påtalats. SPR avser att senare återkomma med 
angående de behov av åtgärder man anses föreligger inom 
stadsdelens vård- och omsorgsboende".
 
Ärende 11 - Remissen Förslag till strategi för friluftsliv i 
Stockholms län

Pensionärsrådet ville till protokollet notera följande:
 
"Möjligheten till ett aktivt friluftsliv har stor betydelse för äldres 
hälsa. Genom ett aktivt friluftsliv kan många gånger även den 
ofrivilliga ensamheten brytas. Man bör därför beakta de särskilda 
behov som äldre har för att kunna ta del av det friluftsliv som finns. 
Det bör erbjudas möjlighet till fritidsliv nära olika bostadsområden 
liksom även finnas områden som kan nås med kommunala 
transportmedel. Där bör även satsas på friluftsområden som är 
lättillgängliga och som kan erbjuda goda möjligheter till vilopauser 
t.ex. genom olika slags sittplatser. I detta sammanhang bör även 
framhållas att många äldre tar en aktiv del i sina barnbarns olika 
aktiviteter och kan som följeslagare till dem bidra till att barn och 
ungdomar får ta del av och kommer att intressera sig för friluftsliv. 
Det är därför viktigt att det finns sådana friluftsområden som äldre 
kan ta sig till och utnyttja tillsammans med barn. I sammanhanget 
vill SPR framhålla vikten av det finns samlingslokaler till en aktiv 
fritid för äldre, gärna i anslutning till fritidsområden".
 
Ärende 13 - Förslag till detaljplan för Liljeholmen 1:1 
kvarteretStubinen
 
Pensionärsrådet ville till protokollet notera följande:

"SPR får än en gång framhålla vikten av att det byggs bostäder 
anpassade särskilt till friska äldres behov och uppmanar därför 
stadsdelsnämnden i anledning av denna  detaljplan att genom olika 
åtgärder uppmuntra till att där byggs sådana bostäder".
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§ 7
Övriga frågor 
 

 Möte med gruppledare i stadsdelsnämnden.

Rådet bjuder in, förslag på tid för mötet kommer att 
stämmas av med nämndsekreteraren i stadsdelsnämnden.
 

 Fyllnadsval till pensionärsrådet, ärende 8 på 
föredragningslistan till nämndens sammanträde.
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